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Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet
Christiansborg Nybrogade 2

1203 København K1240 København K

Tlf : 33923370

Fax : 33913388

E-mail : kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

7. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 21. marts 2017, efter ønske fra Rasmus.Nordqvist
(ALT), stillet mig følgende spørgsmål, nr. 115 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Vil ministeren kommentere artiklen “Kulturminister fratager kvindecenter
biblioteksopgaver”, der blev bragt på politiken.dk den 20. marts 2017, og vil ministeren
i den forbindelse særligt redegøre for:

a. hvilke faglige vurderinger der ligger bag ministerens flytning af Kvinfos bibliotek
til Det kongelige Bibliotek?

b. hvordan ministeren vil sikre den nødvendige faglige ekspertise, når man
vælger at centralisere højt specialiserede biblioteker under Det kongelige Bibliotek?
c. hvorvidt ministeren deler Laura Lindahls synspunkt om, at flytningen af biblioteket
kun er første skridt, og at målet er at fjerne statsstøtten til Kvinfo helt,
jf. Ritzau den 21. marts kl. 12.26?

Svar:

Min beslutning om at flytte KWNFOs biblioteksopgave til Det Kgl. Bibliotek er taget
som led i den samling afbiblioteksopgaverne, der er sket i de seneste år, hvor en række
mindre biblioteker — ikke mindst set i lyset af digitaliseringen — er lagt sammen med
Det Kgl. Bibliotek. Biblioteksop gaven vil her fremover indgå i en stærk biblioteksfaglig
organisation til gavn for borgerne, og min forventning er, at Det Kgl. Bibliotek løser
denne opgave ligeså kompetent, som biblioteket betjener andre fag- og
forskningsområder.

Jeg er ikke ligestillingsordfører, men kulturminister og forholder mig som minister til
de områder, der varetages i Kulturministeriets regi.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01088-2

Ligestillingsudvalget 2016-17
LIU Alm.del  Bilag 60
Offentligt
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Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet

Christiansborg Nybrogade 2

1203 København K
1240 københavn K

Tlf 33923370

Fax : 33913388

E-mail kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

3. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 22. marts 2017, efter ønske fra Rasmus Nordqvist

(ALT), stillet mig følgende spørgsmål, nr. 117 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Hvordan hænger sammenlægningen af Kvinfos bibliotek med Det Kongelige

Bibliotek sammen med FU’s ligebehandlingsdirektiv 2006/54/EF, der fordrer, at

der i alle EU-lande er en uafhængig institution, der står for uafhængige

undersøgelser, kan fremsætte henstillinger og offentliggøre uafhængige

rapporter? I bemærkningerne til L $6 (folketingsåret 2010-11, 1. samling) om

Institut for Menneskerettigheders kønsmandat fremgår det, at Institut for

Menneskerettigheder og Kvinfo tilsammen opfylder kravene i

Ligebehandlingsdirektivet.

Svar:

Jeg henviser til mit svar på spørgsmål nr. S 975.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01097-2
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Kulturministeren

Folketingets Lovsekretariat Kulturministeriet
Christiansborg Nybrogade 2

1203 København K1240 Kobenhavn K

Tlf 33923370
Fax : 33913388

E-mail kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

3. april 2017

Folketingsmedlem Trine Torp (SF) har den 24. marts 2017 stillet mig folgende
sporgsmål, nr. 5 975, som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Hvordan vil ministeren tilsikre, at sammenlægningen afKVINFOs bibliotek med et
statsligt drevet nationalbibliotek kommer til at leve op til Eli’s ligebehandlingsdirektiv
2006/54/EF, der fordrer, at der i alle Eli-lande er en uafhængig institution, der står for
uafhængige undersøgelser og som dermed kan fremsætte henstillinger og offentliggøre
uafhængige rapporter?

Svar:

Beskæftigelsesministeriet oplyser, at:

“Den forpligtelse til at udpege et uafhængigt nationalt ligebehandlingsorgan, som Eli’s
ligebehandlingsdirektiv pålægger Danmark, er opfyldt, idet Institut for
Menneskerettigheder er udpeget til at varetage denne funktion. Udpegningen skete ved
lov nr. 182 af 8. marts 2011 om udvidelse af Institut for Menneskerettigheders
kompetence til også at omfatte køn. Af lovbemærkningerne til lovforslaget fremgår det,
at det er forudsat, at Institut for Menneskerettigheder samarbejder med øvrige
ligestillingsaktorer, herunder KVINFO.”

Jeg henholder mig til Beskæftigelsesministeriets oplysninger og henleder derudover
opmærksomheden på, at det udelukkende er KWTNFOs biblioteksopgave, som flyttes til
Det Kgl. Bibliotek.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01158-2
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Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet

Christiansborg Nybrogade 2

1203 København K1240 København K

lif : 33923370

Fax : 33913388

E-mail : kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

7. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 22. marts 2017, efter ønske fra Rasmus Nordqvist
(ALT), stillet mig følgende spørgsmål, nr. 118 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Vil ministeren stille krav til Det kongelige Bibliotek om bevarelse og videreudvikling
af den vidensproduktion, som bl.a. er kommet til udtryk i de store historiske
digitaliseringsprojekter, som Kvinfos bibliotek har stået for siden 2001, og som er
kernestof i hele uddannelsessektoren?

Svar:

Det Kgl. Bibliotek overtager den biblioteksopgave, som KWNFO har varetaget. Jeg
forventer, at Det Kgl. Bibliotek vil løse den opgave ligeså kompetent, som biblioteket
betjener andre fag- og forskningsområder.

Det bemærkes, at mange af de store digitaliseringsprojekter er udført i samarbejde
mellem KWNFO og Statsbiblioteket (nu Det Kgl. Bibliotek), herunder Kvindebistorisk
Samling, som Statsbiblioteket har haft ansvar for siden samlingens etablering i 1964.
Kvindehistorisk Samling er nu flyttet til Rigsarkivet, hvor man vil ordne og registrere
den tredjedel af samlingen, som stadig er uregistreret og gøre den digitalt søgbar for
alle i Rigsarkivets database. Digitaliseringen af de kvindehistoriske kilder, som nu
findes under navnet kvindekilder.dk, er et andet eksempel på et

digitaliseringssamarbejde mellem Statsbiblioteket og KWNFO. Dertil kommer, at der
fortsat er oplagte digitaliseringsemner på Det Kgl. Bibliotek som har relevans for
KVINFOs fagområde, bl.a. i forbindelse med avisdigitaliseringen.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01097-4
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Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet
Christiansborg Nybrogade 2

1203 København K1240 København K

Tlf 33923370

Fax : 33913388

E-mail kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

10. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 24. marts 2017, efter ønske fra Jacob Mark (SF),
stillet mig følgende spørgsmål, nr. 119 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Har ministeren overvejet, hvad det vil betyde for KVINFOs biblioteksbetjening af
folkeskoleelever og gymnasieelever, når biblioteket lægges sammen med Det
kongelige Bibliotek?

Svar:

KVINFOs biblioteksopgave flyttes til Det Kgl. Bibliotek, hvor relevant
biblioteksmateriale vil blive stillet til rådighed for folkeskoleelever og gymnasier. Det
vil bl.a. ske via det landsdækkende lånesamarbejde, hvor Det Kgl. Bibliotek fungerer
som overbygning og back up for folkebibliotekerne i de tilfælde, hvor det lokale
folkebibliotek ikke selv kan stille det efterspurgte materiale til rådighed.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01159-2
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Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet

Christiansborg Nybrogade 2
1203 København K1240 København k

Tlf : 33923370

Fax : 33913388

E-mail : kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

10. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 24. marts 2017, efter ønske fra Jacob Mark (SF),
stillet mig følgende spørgsmål, nr. 120 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Vil ministeren oplyse, om KWNFOs skoletjeneste kan fortsætte som en af del af
bibliotekets virksomhed? F.eks. har KWNFOs bibliotek i de sidste 2 måneder haft
interview med og hjulpet 58 grupper af folkeskoleelever, som skriver opgave om
ligestilling.

Svar:

Efter min opfattelse udgør KVINFOs skoletjeneste ikke en del af den biblioteksop gave,
som flyttes til Det Kgl. Bibliotek.

Jeg kan tilføje, at vii Danmark har et velfungerende og landsdækkende net af
folkebiblioteker, som også betjener folkeskoleeleverne. Dertil kommer, at der i mange
kommuner er et tæt samarbejde mellem det lokale folkebibliotek og kommunens
folkeskoler.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01159-3
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Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet
Christiansborg Nybrogade 2

1203 København K1240 København l

Tlf : 33923370

Fax : 33913388

E-mail : kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

10. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 24. marts 2017, efter ønske fra Jacob Mark (SF),
stillet mig følgende spørgsmål, nr. 121 Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Kan KWNFOs bibliotek fortsat betjene alle uanset alder, bosted i landet og
uddannelsesniveau, når det bliver lagt sammen med Det Kongelige Bibliotek?

Svar:

Det Kgl. Bibliotek er efter fusionen af Statsbiblioteket og Det Kongelige Bibliotek blevet
landsdækkende og betjener alle egne af landet. Betjeningen sker bla. via det
landsdækkende lånesamarbejde, hvor Det Kgl. Bibliotek fungerer som overbygning og
back up for folkebibliotekerne i de tilfælde, hvor det lokale folkebibliotek ikke selv kan
stille det efterspurgte materiale til rådighed.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01159-4
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Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet

Christiansborg Nybrogade 2

1203 København K1240 København K

Tlf 33923370

Fax : 33913388

E-mail kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

10. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 24. marts 2017, efter ønske fra Jacob Mark (SF),
stillet mig følgende spørgsmål, nr. 122 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Eftersom KWNFOs andre afdelinger er etableret på baggrund af den viden, som
blev genereret i biblioteket, bedes ministeren oplyse, hvordan ministeren vil sikre
det nødvendige vidensgrundlag fremover i det tilbageblevne videnscenter og i de
af KWNFO’s andre afdelinger, som tænkes fortsat?

Svar:

Hvad angår de ansatte i KWNFO, som ikke flytter med biblioteksopgaven, er jeg sikker
på, at de vil opleve en kompetent biblioteksbetjening på Det Kgl. Bibliotek. Jeg kan
tilføje, at KWNFOs ansatte ikke er de eneste i landet, som vil arbejde videns- og
forskningsbaseret på basis af betjening fra Det Kgl. Bibliotek. Dertil kommer, at der
allerede findes store samlinger på såvel Det Kgl. Biblioteks afdeling i Aarhus som
afdelingen i København, som er relevante for området.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01159-5
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Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet

Christiansborg Nybrogade 2
1203 København K1240 København K

Tlf : 33923370

Fax : 33913388

E-mail kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

10. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 24. marts 2017, efter ønske fra Jacob Mark (SF),
stillet mig følgende spørgsmål, nr. 123 (Mm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Eftersom KWNFOs bibliotek i dag rummer den danske hukommelse for arbejdet
for ligestilling mellem kønnene fra den første kvindebevægelses fremkomst i 1871
til i dag, bedes ministeren redegøre for, om ministeren vil stille krav til Det
kongelige Bibliotek om bevarelse og videreudvikling af den vidensproduktion, som
bl.a. er kommet til udtryk i de store historiske digitaliseringsprojekter, som
KWNFOs bibliotek har stået for siden 2001 og som er kernestof i hele
uddannelsessektoren?

Svar:

Det Kgl. Bibliotek overtager den biblioteksopgave, som KWNFO har varetaget. Jeg
forventer, at Det Kgl. Bibliotek vil løse den opgave ligeså kompetent, som biblioteket
betjener andre fag- og forskningsområder.

Det bemærkes, at mange af de store tidligere digitaliseringsprojekter er udført i
samarbejde mellem KWNFO og Statsbiblioteket (nu Det Kgl. Bibliotek), herunder
Kvindehistorisk Samling, som Statsbiblioteket har haft ansvar for siden samlingens
etablering i 1964. Kvindehistorisk Samling er nu flyttet til Rigsarkivet, hvor man vil
ordne og registrere den tredjedel af samlingen, som stadig er uregistreret og gøre den
digitalt søgbar for alle i Rigsarkivets database. Digitaliseringen af de kvindehistoriske
kilder, som nu findes under navnet kvindekilder.dk, er et andet eksempel på et
digitaliseringssamarbejde mellem Statsbiblioteket og KVINFO. Dertil kommer, at der
fortsat er oplagte digitaliseringsemner på Det Kgl. Bibliotek, som har relevans for
KVINFOs fagområde. Her tænkes bl.a. på det store avisdigitaliseringsprojekt, som Det
Kgl. Bibliotek varetager.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01159-6
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Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet

Christiansborg Nybrogade 2

1203 København K1240 København K

Tlf 33923370

Fax : 33913388

E-mail : kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

10. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 24. marts 2017, efter ønske fra Jacob Mark (SF),
stillet mig følgende spørgsmål, nr. 124 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

I forlængelse af at ministeren i sin pressemeddelelse hævder, at fusionen af
KWNFOs bibliotek med Det kongelige Bibliotek er et led i den statslige

digitaliseringsstrategi bedes ministeren give et uddybende svar på, hvad der
konkret ligger i ordet ‘digitalisering’, og hvilke visioner ministeren har, som ligger
udover det digitaliseringsarbejde, som KWNFOs bibliotek allerede har udført.

Svar:

Det jeg henviser til i min pressemeddelelse er, at flytningen af KVINFOs
biblioteksopgave til Det Kgl. Bibliotek sker som led i den samling af
biblioteksopgaverne, der er sket i de seneste år — ikke mindst set i lyset af
digitaliseringen. Det gælder både den digitalisering af materialer, der har fundet sted
på bibliotekerne, herunder Det Kgl. Bibliotek og KVINFO, men også om
digitaliseringen af betjeningen af biblioteksbrugerne.

Hvad angår betjeningen, er det naturligt, at man i lyset af de digitale muligheder har
samlet de mange små forskningsbiblioteksafdelinger, som tidligere eksisterede rundt
omkring på universiteterne — og ligeledes på Kulturmimsteriets område — i større
organisationer med fælles indgang til materialerne.

Fsva. angår den sidste del af spørgsmålet om visioner for digitaliseringsarbejdet kan
henvises til svar på spørgsmål 123.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01159-7
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Web : www.kum.dk

10. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 24. marts 2017, efter ønske fra Jacob Mark (SF),
stillet mig følgende spørgsmål, nr. 125 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Eftersom KVINFO blev oprettet som et nationalt forskningsbibliotek med
forpligtelse til at indsamle den danske og den vigtigste internationale litteratur
inden for feltet, herunder også rapporter, analyser og universitetsspecialer, som
ikke bliver registreret i nationalbibliografien, bedes ministeren redegøre for,
hvordan ministeren vil sikre, at denne forpligtelse videreføres i Det kongelige
Biblioteks regi.

Svar:

Det Kgl. Bibliotek stiller såvel dansk som international litteratur til rådighed inden for
de fag- og forskningsområder biblioteket varetager, og det vil fremover også gælde for
det område, som KVINFO har varetaget. Der findes både på Det Kgl. Biblioteks
afdeling i Aarhus og i København i øvrigt allerede store samlinger, som er relevante for
området.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01159-8
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Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet

Christiansborg Nybrogade 2

1203 København K1240 København K

Tlf : 33923370

Fax : 33913388

E-mail : kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

10. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 24. marts 2017, efter ønske fra Jacob Mark (SF),
stillet mig følgende spørgsmål, nr. 126 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Eftersom KVINFOs ekspertdatabase er et vigtigt redskab i KVINFOs
referencearbejde og ofte bruges af medierne bedes ministeren oplyse, hvordan
ministeren vil sikre, at denne service stadig opretholdes i KVINFOs bibliotek?

Svar:

Efter min opfattelse udgør KVINFOs ekspertdatabase ikke en del af KVINFOs
biblioteksopgave, som overføres til Det Kgl. Bibliotek.

Mette Bock

Dok. nr. 17/01159-9



<_rt
MINIERTET

Kulturministeren

Folketingets Kulturudvalg Kulturministeriet

Christiansborg Nybrogade 2
1203 København K1240 København K

Tlf : 33923370

Fax : 33913388

E-mail : kum@kum.dk

Web : www.kum.dk

10. april 2017

Folketingets Kulturudvalg har den 24. marts 2017, efter ønske fra Jacob Mark (SF),
stillet mig følgende spørgsmål, nr. 127 (Alm. del), som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål:

Kan ministeren præcisere, hvad den kontrakt, som ministeren vil indgå med Det
kongelige Bibliotek, indeholder med hensyn til videreudvikling af samlingen og
sikring af kvalificeret personale på kort og lang sigt?

Svar:

Rammeaftaler bliver indgået i dialog mellem institutionerne og Kulturministeriet. Den
biblioteksopgave, som Det Kgl. Bibliotek overtager fra KWNFO, vil indgå i den
kommende dialog på lige fod med andre fag- og forskningsområder

Mette Bock

Dok. nr. 17/01159-10


